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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Szalay-Bobrovniczky Kristóf, honvédelmi miniszter

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Többet ér a saját budai villájára történő rálátás, mint 
a budavári Hadtörténeti Múzeum és Levéltár?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

 

Az index.hu portálon megjelent „Kiakadtak a muzeológusok a honvédelmi miniszterre„ című cikk
arról ír, hogy „a NATO előírásai miatt 3-5 milliárd forintba kerülhet az egykori Nándor-laktanya
minisztériummá  történő  átalakítása.  A muzeológusok  szerint  a  honvédelmi  miniszter  miatt  lett
hajléktalan a Hadtörténeti Múzeum.”:

„A  totális  nyilatkozási  tilalom  ellenére  csaknem  kéttucatnyi,  névtelenséget  kérő  levéltáros,
hadtörténész,  könyvtáros,  térképtáros,  hagyományápoló,  hadisírgondozó jelezte  szerkesztőségünk
felé, hogy miért tartják agyrémnek, hogy a nyolc nagy értékű ingatlannal és több mint egymilliárd
forintnyi megtakarítással rendelkező Szalay-Bobrovniczky Kristóf úgy költöztette idén júniusban a
honvédelmi minisztérium vezetésének egyes egységeit a Kapisztrán téri egykori Nándor-laktanyába,
hogy eközben a százéves múzeumot hajléktalanná tette.

A tárcavezető lépése azért is érthetetlen, mert a műemlékvédelem alatt álló, 1918. november 15-én
alapított múzeum épülettömbjét így kénytelenek lesznek úgy megerősíteni és „erőddé” átalakítani,
hogy az megfeleljen a NATO, a SCEPC, valamint a brüsszeli Európai Tanács EPCIP és CIWIN
bizottságai által elvárt kritikus infrastruktúra- és létesítményvédelmi kötelezettségeinek.

(…)

A költözés ténye azért is elgondolkodtató, mert az egykori hadtörténeti múzeum minisztériummá
történő,  3-5  milliárd  forintra  becsült  átépítéséből  egy  modern,  minden  igényt  kielégítő  új
hadtörténeti múzeumot és levéltárat is felépíthettek volna, ám az értékteremtő szándék helyett a
honvédelmi miniszter saját budai villájára történő rálátását ismét előrébb valónak tartották.

Mindez  azért  is  elszomorító,  mert  Szalay-Bobrovniczky  Kristóf  rendszeresen  hangoztatja  a



médiában,  hogy  mennyire  büszke  anyai  nagyapja  katonai  múltjára,  ehhez  képest  pont  azt  a
gyűjteményt teszi tönkre, amely huszárezredesi ranggal rendelkező felmenőjének is emléket állít.”

 

Kérdezem Önt:

Többet ér a saját budai villájára történő rálátás, mint budavári Hadtörténeti Múzeum és Levéltár?

 

Budapest, 2023. augusztus 18.
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Dr. Vadai Ágnes
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